
 

 

ročník  V.         číslo 6 / 2013  

Z KRONIKY OBCE,  Jednotné zemědělské družstvo Dukla Kolešovice         
(pokračování z minulého čísla)    

První česačka na chmel se stavěla v roce 1954, další 

v roce 1961 a 1967. Pásová, komorová na Heřmanově 

v roce 1972. Mechanisační středisko bylo v budově čp. 

736. Jelikož stroje stále přibývaly, byla převzata od 

strojní traktorové stanice dílna v bývalém pivovaře. 

Těžké byly chvíle v té době. Členové neměli pochopení 

pro společné hospodaření, pracovní morálka byla špatná 

a každý se věnoval více záhumence, nežli kolektivnímu. 

Jednotka klesla pod průměr. Vystřídalo se mnoho     

předsedů: Pihrt Vl., Fojtík K., Roller M., J. Krabec,  

Čečrdle J., Korynta Sl. a Remeta F. V roce 1965      

nastoupil jako předseda František Brabec. Svým       

rozvážným hospodařením vyvedl družstvo z úpadku až 

k neuvěření. Nastoupila pracovní morálka a zvýšila se 

pracovní jednotka ke spokojenosti všech družstevníků. Škoda, že v roce 1970 zemřel.                                             

V roce 1962 došlo ke sloučení s Heřmanovem a pak se Zderazí.  Začala výstavba nových kravínů a vepřínů a to 

mimo obec. Jelikož nároky česáčů chmele byly stále větší a větší, bylo nutné vystavět ubytovny se sociálním 

zařízením. Také pro mladé rodiny, pracující v družstvu, bylo postaveno a předáno do užívání v roce 1973 dva-

náct nových bytů.  V roce 1975 mělo JZD tyto mechanizační stroje: 1 auto nákladní, 4 auta osobní, 24 trakto-

rů kolových, 3 traktory pásové, 6 kombajnů na obilí, 1  kombajn silážní, 1 kombajn bramborový, 3 nakladače,    

1 hon obilní a veškerá přívěsná zařízení.   Ve stejném roce JZD pěstovalo na 468 ha pšenici, na 13 ha žito, na 

250 ha ječmen, na 20 ha oves, na 45 ha směsku, na 220 ha kukuřici, na 13 ha brambory, na 119 ha chmel, na 

110 ha pícniny , na 14 ha byly louky a na 6 ha ostatní. Chmele sklidili 9,11q z ha. Hospodařili na 1 278 ha.                                                                                                                                                 

A ještě stav dobytka v roce 1975: krávy 300 kusů, skot ostatní 826 kusů, prasat 1 412 kusů, prasnic 100 kusů 

a 4 koně.                                                                               

V roce 1970 se stal předsedou s. Karel Staněk, který v dobrých výsledcích pokračuje. Mechanizátorem je        

s. Petr Novotný.                                                  - li - 

 Ka l e n d á ř  

A už je tu zase čas na výměnu kalendáře. Obchody je nabízejí už několik měsíců. Mívá-

me doma nástěnný, ale ten je spíš jen pro parádu a pravidelně ho dostávám od dcery. . 

Pak máme stolní, který si vybírám sama. Nemůže být jen tak ledajaký. Musí se mi lí-

bit, /což není tak snadné/, musí ladit s místem, kde stojí a hlavně, musí být praktický, 

tzn. ,  že musí poskytovat možnost na psaní mnoha poznámek. Data   narozenin a svát-

ků celé rodiny a přátel,  /paměť už tak dobře neslouží/, data návštěv lékařů , / a že 

jich pořád přibývá/, odvoz popelnic a plastů, /aby neležely pytle týden venku/, placení 

daní, pojištění,/nechtěla bych platit penále/,  plánované výlety a návštěvy /milé po-

známky/.  A obrázky? Většinou vyhrává příroda, květiny, fota měst, zvířat, motýli,  za-

hrádkářské rady, recepty.  Na konci roku je mi líto tak krásné obrázky vyhodit a tak 

jich většinu mám schovanou. Letos jsem si vybrala kalendář s kyticemi. Moc pěkný! A já 

vám, ať už jste si vybrali kalendář jakýkoli, přeji, abyste do něj zapisovali celý rok  

2014 jen dobré a radostné zprávy, abyste na nikoho nezapomněli a aby i ti ostatní pra-

videlně vzpomínali na vás.                                   - li -  



 

 

Zastupitelé obce se sešli na poradě dne 7. října 2013 a projednali:   

Přítomni: Dvořák, Kovář, Hrenáková, Brabcová, Čečrdle, Kozlerová  

- Zastupitelé byli seznámeni s Dodatkem č. 1 k úvěrové smlouvě na poskytnutí úvěru na výstavbu ČOV Kolešovice, 

uzavřené mezi obcí Kolešovice a Českou spořitelnou a.s.. Tento dodatek předložila Česká spořitelna a.s. na základě 

iniciativy starosty a jeho předchozího několikaměsíčního jednání.  Důvodem uzavření Dodatku je snížení úrokové 

sazby úvěru ze 4,90% na 1,11%. Dodatek k úvěrové smlouvě bude projednán na veřejném zasedání.                   

- Starosta předložil zprávu z dílčího přezkoumání hospodaření obce, kterou vykonal odbor finanční kontroly Středo-

českého kraje dne 3.10.2013. Při dílčím přezkoumání bylo zjištěno pochybení, že se Zastupitelstvo obce Kolešovice  

na veřejném zasedání nesešlo nejméně jedenkrát za 3 měsíce. Zastupitelstvo obce se sešlo dne 26.2.2013 a následně 

až 11.6.2013 a 1.10.2013, byť toto bylo již 4. zasedáním. Podle zákona č. 128/200 Sb., o obcích se zastupitelstvo 

obce musí sejít na veřejném zasedání alespoň 1x za 3 měsíce.                        

- Starosta otevřel diskusi nad tématem budoucnosti obecního rozhlasu. Stávající drátový rozvod je již z několika dů-

vodů nevyhovující, zastaralý a za hranicí životnosti. K tomuto bodu proběhla diskuse a závěr byl takový, že budou 

zjištěny a na další pracovní poradu připraveny alternativní způsoby informování občanů.                     

- Starosta obce navázal na bod z minulé pracovní porady ohledně havarijního stavu některých stromů - dubů na hrázi 

zámeckého rybníka a sdělil, že nejprve bude nutné zaměřit jejich polohu, tedy na čím pozemku se duby nacházejí. 

Toto zaměření zajistí obec na své náklady. Po zjištění vlastníků pozemků budou tito upozorněni na zdraví a životy 

ohrožující  stav stromů, pod kterými vede pěšina do zámeckého parku.                   

- Starosta podal zprávu o průběhu rekonstrukce  budovy pošty.                         

- Rozsvícení vánoční stromku před budovou OÚ proběhne v neděli 1.12.2013. Organizační stránku slavnosti zajistí 

zastupitelka obce J. Poděbradská. Začátek akce bude ještě upřesněn.                                      

- Zastupitelé odsouhlasili návrh rekonstrukce veřejného osvětlení podél potoka od kulturního domu na konec pozem-

ku, který od obce zakoupili manželé Dýbovi. Podle projektu by došlo k položení kabelového vedení a instalaci pěti 

nových svítidel.                             

- Na Státní pozemkový úřad byly obcí odeslány podklady pro uzavření smlouvy o bezúplatný převod pozemku 

parc.č. 1509/17, obec a k.ú. Kolešovice. Tento pozemek se nachází vpravo od cesty do Cihelny za domem manželů 

Čechových.                             

- Obec obdržela souhlas od Ministerstva zemědělství o prodloužení termínu do 28.2.2014 na předložení Žádosti o 

evidenci a Žádosti o registraci akce Kanalizace Kolešovice – stoka A, C a D.                        

- Manželé Dýbovi od obce zakoupili pozemek parc. č. 55/1. Před předložením kupní smlouvy do katastru nemovitos-

tí uzavřela obec Kolešovice Smlouvu o uzavření budoucí smlouvy o zřízení věcného břemene a smlouvu o právu 

stavby Kolešovice na pozemku parc. č.  55/1 – nové vedení KNN. Protože obec je zatím vlastníkem pozemku, povin-

nosti z této smlouvy musí být přeneseny na budoucí vlastníky, kterými budou manželé Dýbovi. Dále starosta navrhl 

z této kupní smlouvy odstranit předkupní právo na 20 let. Nikdo z přítomných zastupitelů neměl námitek. O přepra-

cování smlouvy bude požádán JUDr. J. Štastný. Změna kupní smlouvy bude projednána na veřejném zasedání 

15.10.2013.  

Zastupitelé obce se sešli na poradě dne 4.listopadu 2013 a projednali:   

Přítomni: Dvořák, Kovář, Poděbradská, Brabcová, Čečrdle, Kozlerová, Hrenák 

- Starosta obce podal zprávu o průběhu zateplování veřejných budov: obecní úřad, pošta a mateřská škola. V průběhu 

zateplování vznikly některé více práce a z těchto důvodů bylo nutné požádat o prodloužení termínu dokončení     

staveb z původního termínu 31. října na 30. listopad 2013. Žádost o prodloužení u všech tří staveb byla odeslána na 

Státní fond životního prostředí.                            

- Obec získala dotaci prostřednictvím MAS Rakovnicko na rekonstrukci budovy pošty s tím, že předpokládaný     

termín dokončení prací měl být  31. 12. 2013. Termín podání žádosti o proplacení výdajů  navrhla obec v žádosti do 

15.1.2014.  Vzhledem k tomu, že v průběhu rekonstrukce došlo k některým nepředvídaným okolnostem a vzniku 

víceprací, bude podána na poskytovatele dotace žádost o prodloužení termínu dokončení stavby a termínu podání 

žádosti o proplacení. O konkrétním datu bude jednáno se zhotovitelem stavby.                      

-  Dne 4.11.2013 vypsal Středočeský kraj grantová řízení na rok 2014. Starosta pro prostudování zveřejněných mate-

riálů navrhl přítomným zastupitelům podat žádost o dotaci na následující akce:  

* nákup použitého repasovaného zásahového požárního automobilu za cenu cca 1,7 mil Kč. Žádost o dotaci ve 

výši 1 mil Kč (maximální možná výše dotace) bude podána do Fondu hejtmana Středočeského kraje se spolu-

účastí obce ve výši 700 tis. Kč                             

* výstavba Kanalizace Kolešovice stoka A, C a D do Fondu životního prostředí Středočeského kraje ve výši cca 

2,9 mil. Kč jako spoluúčast k dotaci z Ministerstva zemědělství cca 10 mil. Kč, s povinnou spoluúčastí obce ve 

výši cca 4 mil. Kč                            

* výměna střešní krytiny na budově Mateřské školy Kolešovice č.p. 160 do Fondu rozvoje obcí a měst s povinnou 

spoluúčastí obce ve výši minimálně 5% z celkových vynaložených nákladů.                 

Zastupitelé s návrhem starosty vyslovili souhlas a podání žádostí bude projednáno na veřejném zasedání, které musí 

proběhnout před závěrečným termínem pro podání žádostí, který končí dnem 20. prosince 2013. 

OBECNÍ ÚŘAD INFORMUJE - ČINNOST ZASTUPITELSTVA OBCE  



 

 

- Starosta seznámil zastupitele s průběhem zahájení prací na novém výběrovém řízení na dodavatele stavebních    

prací na akci Kanalizace Kolešovice – stoka A, C a D.  Vzhledem k tomu, že se jedná o velmi náročný administra-

tivní proces a po předchozích zkušenostech, bylo domluveno již na předešlé pracovní poradě, že výběrové řízení 

bude zajištěno prostřednictvím odborné firmy.  Na základě cenového průzkumu byla vybrána firma Stavební porad-

na s.r.o. České Budějovice, která za administraci výběrového řízení nabídla cenu 75 tis. Kč bez DPH. V současné 

době probíhá přípravná fáze zadávacího řízení a běží lhůta pro předběžné oznámení o zakázce do 17. listopadu 

2013.  Od tohoto termínu je možné zveřejnit oznámení výběrového řízení na dodavatele stavebních prací na dostav-

bu kanalizace.                              

-  Na poslední pracovní poradě a veřejném zasedání proběhla diskuse nad stavem místního rozhlasu. Obecní rozhlas 

má na několika místech přerušeno drátové vedení, které je uloženo na konzolách zabudovaných do zdí domů pře-

vážně v soukromém  vlastnictví. To by do budoucna mohlo představovat problém při opravě fasád těchto domů. Též 

amplióny vzhledem k jejich stáří, jsou již za hranicí životnosti. Rekonstrukce stávajícího rozhlasu byla shledána 

neúčelnou. Z těchto důvodů byla oslovena odborná firma o stanovení předběžných nákladů na instalování nového 

bezdrátového rozhlasu. Podle předběžné kalkulace by se jednalo o investici ve výši 300 – 400 tis. Kč. Další možnos-

tí je využití služby SMS Rozhlas, kdy si občané mohou v kanceláři obecního úřadu nechat zaevidovat do adresáře 

své číslo  mobilního telefonu a informace, které bude obec zveřejňovat, obdrží ve tvaru SMS. Tuto SMS by podle 

adresáře rozesílal obecní úřad.   Tato služba je zpoplatněna částkou 0,87 Kč za 1 SMS, kterou by hradila obec ze 

svého rozpočtu. Zastupitelé se po krátké poradě přiklonili k této možnosti informování občanů a to zejména 

z důvodu, že investice do bezdrátového rozhlasu ve výši 400 tis. Kč je příliš vysoká a není efektivní a v současné 

době by způsobila problémy ve výdajové části obecního rozpočtu.         

- Starosta přítomným zastupitelům předložil vytyčovací plán, který vyhotovila firma Progeka Rakovník, se zaměře-

ním dubů rostoucích na hrázi zámeckého rybníka. 10 kusů dubů se nachází na pozemku parc.č. st. 482 ve vlastnictví 

Středočeského kraje, ke kterému má právo hospodaření Domov Kolešovice a 6 kusů dubů se nachází na pozemku 

parc.č. st. 484, který je v majetku Rybářství Třeboň a.s. Většina stromů je ve velmi špatném stavu, některé dokonce 

v havarijním. Uvedení vlastníci budou písemně informováni o stavu stromů.  Obec tyto aktivity zahájila na základě 

upozornění ze strany spoluobčanů na neutěšený stav dřevin.                         

 

ZMĚNA PROVOZNÍ DOBY SBĚRNÉHO DVORA - PROSINEC 2013 / LEDEN 2014 

Zavřeno: sobota 28.12. 2013, čtvrtek 2.1.2014, sobota 4.1.2014 

Naposledy otevřeno v roce 2013: 21.12.2013,   v roce 2014 otevřeno 8.1.2014, ostatní dny beze změn  

ŽÁDOST FIRMY BECKER:      Vytříděné plasty odevzdávejte jen v originálních žlutých pytlích          

vyzvednutých na obecním úřadě.  

ZÁKLADNÍ ŠKOLA A MATEŘSKÁ ŠKOLA KOLEŠOVICE  

ZPRÁVIČKY Z MATEŘSKÉ ŠKOLY 

Opět Vás zdraví po nějakém čase MŠ Kolešovice. Od posledních zprávi-

ček  se událo mnoho nového.  Všechny nové děti si velmi rychle zvykly na 

prostředí školky, na paní učitelky i na nové kamarády kolem sebe.             

V měsíci říjnu byl úspěšně ukončen plavecký kurz v rakovnickém bazénu. 

Za jeho absolvování děti obdržely  diplomy a od paní učitelky i drobnou 

sladkou odměnu.  Také proběhl výlet do svíčkárny v Šestajovicích, kde se 

děti seznámily s výrobou svíček. Jednu si samy obarvily a dostaly další 

dárečky a mohly si nakoupit drobnosti. Výlet se všem zúčastněným moc 

líbil.  Na konci října nás navštívil pan fotograf, který vyrobí pro děti a    

jejich rodiče fotky s vánoční tématikou.  Na konci listopadu pojedou děti 

společně s dětmi ze školy do Divadla Spejbla a Hurvínka na představení. 

O zážitcích z tohoto výletu za kulturou se dočtete v příštím čísle…  

                                                  Laštůvková Simona  

 

O BIBLI BEZ NUDY    

  V úterý 24.9.2013 se na naší škole 

uskutečnila interaktivní  beseda pro 

žáky 3.- 5. třídy "O Bibli bez nudy". 

Ku příležitosti 400 let od vydání 

Bible kralické. Besedu vedla       

Mgr. Radmila Sýkorová. Děti se 

seznámily s obsahem Bible,          

historickými fakty a zajímavostmi, s 

jejím vznikem a významem pro    

českou zemi. Součástí byl úryvek z 

Bible, ukázky Biblí v originálních 

jazycích a zábavný opakovací kvíz.  

Vážení spoluobčané, 

vzhledem k tomu, že se nám blíží konec roku 2013 je na místě připomenout si, že je nutné uhradit veškeré      

nedoplatky vůči obci Kolešovice do 31.12.2013, abychom zamezili vzniku pohledávky a jejímu dalšímu        

vymáhání. Jedná se zejména o tyto nedoplatky: nájem hrobových míst, poplatek za likvidaci komunálního 

odpadu, poplatek za psa a poplatek za čistění odpadních vod.        



 

 

DEN BEZPEČNOSTI A OCHRANY ZDRAVÍ                
Dne 27.9.2013 se uskutečnil Den bezpečnosti a ochrany 

zdraví. Žáci plnili nejrůznější úkoly ze základů první 

pomoci (přenos raněného, linky tísňového volání, 

apod.) , dopravní výchovy (jízda zručnosti, znalost do-

pravních značek, správné přecházení silnice, chůze po 

správné straně vozovky,…), házeli na cíl granátem, 

skákali přes švihadlo, luštili šifry, apod. I když bylo 

chladno, občas zasvítilo sluníčko a akce se vydařila. 

DOPRAVNÍ HŘIŠTĚ        
Ve čtvrtek 3. 10. 2013 jela III. a IV. třída na Dopravní 

hřiště v Rakovníku. Žáci IV. třídy šli nejprve do učebny 

Autoškoly TEMPO, kde proběhla výuka BESIP. Zde si 

s panem Skopalem zopakovali dopravní značky a různé 

dopravní situace. Poté přešli na Dopravní hřiště, kde se 

vystřídali se III. třídou. Obě třídy si pod dohledem p. 

Němečka vyzkoušely jízdu na kole a řešení různých 

dopravních situací.             

Už se těšíme na květen, kdy opět pojedeme na Dopravní 

hřiště. 

            

     Mgr. K. Kolářová 

VERNISÁŽ JITKY ŘÍMANOVÉ                   
Dne 7. 10. 2013 se konalo zahájení Dnů otevřených 

dveří v Domově Kolešovice. Žáci 3., 7., a dívky 8. a 9. 

třídy Základní školy Kolešovice Domov navštívili v  

doprovodu učitelů. Úvodem vernisáže bylo hudební 

vystoupení na housle paní Jitky Suchomelové a její 

kolegyně. Následoval projev ředitelky Domova paní 

Taťány Čížkové a přípitek se starostou obce panem 

Martinem Dvořákem. Poté jsme si shlédli ručně malo-

vané obrazy mladé malířky Jitky Římanové, které byly 

jedinečné a originální. Prohlédli jsme si krásně propra-

cované výrobky z keramiky Hany Millerové, výrobky z 

fima a hedvábí. Přečetli jsme si básně autorky Hany 

Prokopové. Některé obrazy, výrobky z fima a keramiky 

byly k zakoupení za příznivou cenu. Vernisáž byla zají-

mavá s příjemným hudebním doprovodem. 

M. Viktorová, žákyně 9.třídy 

LABORATORNÍ PRÁCE      
Ve středu 16. října plnili žáci VII. třídy úkol laborator-

ních prací na téma "Pozorování stavby těla mechů".   

Vyzkoušeli si práci s mikroskopem a tvorbu vlastních 

mikroskopických preparátů.     

    Mgr. M. Zápalová 

ZOO PRAHA            
V pondělí 14.října se žáci naší školy zúčastnili tradiční-

ho Dne sponzorů v ZOO Praha. Prohlédli si nově ote-

vřené části areálu - Údolí slonů, výběhy žiraf a Africký 

dům. 

V průběhu prohlídky plnili úkoly ve skupinách a navští-

vili klokana Benetova, kterého škola sponzoruje.           

VÁCLAV IV. OČIMA DĚTÍ                 
Dne 12. 10. 2013 byla na Křivoklátě ukončena soutěž 

„Václav IV. očima dětí“. Vítěznou školou se stala ZŠ 

Mšec  s 698 hlasy, na pěkném 2. místě se umístila naše 

škola a na 3. místě ZŠ Křivoklát.  Všichni žáci, kteří se 

podíleli na tvorbě díla, si zaslouží gratulaci. 

Mgr. Jana Veselá 

OKRESNÍ TURNAJ VE FLORBALE 4—5. TŘÍD          
První turnaj letošního školního roku dopadl pro florba-

listky a florbalisty 1. stupně úspěšně. V Rakovníku na 

palubovce 3. ZŠ se konalo Okresní finále ve florbale, 

naši žáci v prvním zápase nastoupili proti škole z Lužné 

a porazili ji 6:1, což byl velmi slibný začátek. Pak jsme 

narazili na školu z Lán, kterou jsme přehráli úplně stej-

ným výsledkem. S domácími florbalisty jsme prohráli 

2:7, což se dalo předpokládat. Velmi dobře rozjetý tur-

naj jsme mohli okořenit postupem ze skupiny, jestliže 

bychom vyhráli oba z následujících zápasů. Bohužel 

nám nevyšel už ten první, se soupeři ze Šanova a po 

urputném boji prohráli těsným výsledkem 2:3. Poslední 

zápas s Křivoklátem se hrál už jen z povinnosti, protože 

o postupujících bylo již rozhodnuto, a my zvítězili 1:0. 

Tím jsme skončili na krásném celkovém pátém místě z 

jedenácti mužstev, za což našim účastníkům děkujeme! 

Na výborném výsledku se podíleli: velmi dobrý brankář 

Kevin Gábor, nejlepší hráč a také střelec našeho výběru 

Štefan Gábor, dále pak Jirka Rezanka, Patrik Fojtík, 

Jirka Seiner, David Závodský, Dominik Mišovec a ne-

smíme ani zapomenout na naše zdatná děvčata – Sáru 

Mendíkovou, Simonu Ježíkovou, Elišku Boubelovou a 

Alenku Vojáčkovou. 

Mgr. Ladislav Fukárek 

   



 

 

ENGLISCH TRAVELLING                   
Dne 9.10. se žáci 9.třídy - Jakub Laštůvka, Barbora 

Veverková a Michaela Viktorová zúčastnili 1.ročníku 

okresní soutěže zaměřené na anglické reálie s názvem 

"English Travelling" a mezi základními školami obsadi-

li pěkné čtvrté místo. 

EKOLOGICKÁ SOUTĚŽ         

V průběhu září a října se v botanické zahradě v Rakov-

níku konala ekologická soutěž dvojic a botanická sou-

těž - podzimní kolo. V ekologické soutěži tentokráte 

zaměřené na zdravý životní styl se z naší školy umístila 

na 3. místě dvojice žákyň 5. třídy Sára Mendíková a 

Michaela Trčková. 

V botanické soutěži jejíž téma bylo  "Klenoty botanic-

kých zahrad" se také dařilo žákům naší školy. 3. místo 

v kategorii 4.a 5. třída obsadila Anna Toušková , 2. 

místo v kategorii 6. a 7. tříd Kateřina Kovářová a v ka-

tegorii 8. a 9. tříd získala také 2. místo Karolína Vicja-

nová. 

Blahopřejeme!     

HALLOWEEN 

V pátek 1. listopadu se naše škola proměnila ve "školu 

čar a kouzel". Žáci 9. třídy připravili pro ostatní spolu-

žáky oslavu Halloweenu - různé soutěže, kvízy a hry. 

Program byl rejem strašidel v tělocvičně, kde byly vy-

hodnoceny nejlepší kostýmy.       

      

   Mgr. Markéta Zápalová 

Tento rok z klimatického pohledu byl pro naši oblast 

srážkového stínu velice specifický a náročný, byl     

nadprůměrně vlhký, srážky byly v častých intervalech a 

vydatné, často doprovázené silnými teplotními výkyvy 

a nedostatkem slunečního svitu, což se odrazilo na   

nedostatku vzduchu a energie pro rostliny a náročnosti 

na včasných a kvalitních agrotechnických vstupech. 

Většinu let si zde stěžujeme na sucho, ale je zřejmé, že 

i nadprůměrně mokrý rok není ideální. Je nutné ještě 

zmínit jediný suchý a nadprůměrně teplý měsíc        

červenec, který se nám definitivně podepsal na jarních 

plodinách včetně brambor. Proto očekávané              

nadprůměrné výnosy nebyly, byť to dopadlo dobře. 

Průměrné výnosy jsou následující: pšenice ozimá       

6,1    t/ha, ječmen oz. 4,3 t/ha, ječmen j. 3,8 t/ha, hrách 

1,8    t/ha, ozimá řepka 3 t/ha, kukuřice 30 t/ha, chmel 

1,1 t/ha. Letos se nám podařilo postavit dalších 5 ha 

chmelnic a vysázet 11 ha chmele. Společnost stále    

hospodaří na 1 100 ha půdy, z čehož chmelnice už    

zabírají 141 ha. Z investic pro letošní rok se nám      

podařila opravit budova dílen a koupit nový             

postřikovač chmele a nový polní postřikovač 

s traktorem. V letošním roce společnost zaměstnávala 

znovu mnohem méně lidí včetně brigádníků  než 

v předešlých letech. Je to bohužel následek toho, že 

podnikové odvody do státní kasy za zaměstnance jsou 

vyšší než investice do moderních strojů a technologií, 

které lidskou sílu nahrazují. Neustálý tlak nových     

státních a evropských nařízení a vyhlášek, nové pozem-

kové úpravy a nastupující integrovaná ochrana, to     

nejsou věci, které by nám práci ulehčovali, bohužel to 

nejsou věci, které by přinesly do zemědělské výroby 

pořádek a hlavně nepřinesou ani jejich záměr, a to    

zvýšenou ochranu přírody a zdraví. Začaly se nám   

pozemky rozdělovat a zmenšovat, povede to k častým 

přejezdům a manipulacím na malých honech, kdy     

dnešní velká a těžká technika půdu ještě více utuží, 

v mnoha případech znemožní obdělávat hony po      

vrstevnicích a podpoří erozi půdy. Neustálé rušení    

účinných postřiků vede k tomu, že se postřik musí   

častěji opakovat, aplikovat i za nepříznivých podmínek, 

pořizují se větší postřikovače, aby se porosty stíhaly 

ochránit a na polích vidíme postřikovače stále a       

vytváříme tam ideální zhutnělé vodoteče, na jejichž    

konci jsou kaluže a močály. Nevím, kdo a proč takové 

to nařízení vydává, když jsme dnes po cca 20 letech na 

čtvrtinové spotřebě na hektar průmyslových hnojiv i 

účinných látek postřiku. Od roku 1993 nám průměrný 

obsah humusu v půdě stoupl z 2,9% na 3,6 %  =  sláma 

ze všech plodin, která se tu celá léta drtí, je blahodárný 

zdroj organické hmoty podpořený bezorebným        

zpracováním půdy, které vytváří lepší vláhové         

podmínky půdy, hlubší zpracování a rychlejší rozklad. 

Začínají se nám v polích a na mezích objevovat různé 

mezníky, sloupky, začíná se hovořit o různých          

záměrech vytvářet nové biopásy a meze. Nevím, zdali 

se lidem bude líbit krajina ještě více neupravená a    

zarostlá přerůstajícími plevely. 

      

   Ing. Karel Šrámek 

ZPRÁVY ZE SPOLEČNOSTI RAKOCHMEL S .R .O .   

Vyhodnocení hospodářského roku 2013  zemědělské společnosti Rakochmel s.r.o. Kolešovice 



 

 

ŽI J Í  MEZI NÁMI …   

Paní Marie Ferštlová se narodila 23.12 1926 v Požárech u Městečka. 

Po válce se přistěhovala s maminkou do Heřmanova.  Zašla jsem si s ní 

popovídat v jednom  horkém odpoledni.                                                                                                                                                              

Jak se vám žilo v Heřmanově?                                                                                                        

Neměla jsem sourozence. Tatínek nám za války zemřel. Bydlely jsme 

proti Kališům, vedle Špáňovy hospody. Tam bývalo veselo. Pořádali 

zábavy, muzikanti sedávali nahoře na galerii, na sále se tancovalo. 

V Kolešovicích jsem práci nenašla a tak jsem ji odjela sehnat do Prahy. 

A podařilo se. Začala jsem pracovat v Tesle v Karlíně ve šroubárně. 

Přes týden jsem bydlela v Praze v podnájmu, na neděli jsem jezdila za 

maminkou. Pěšky do Kolešovic, Kolešovkou do Krupé, pak do Lužné a 

do Prahy.                                               

V Praze se mi moc líbilo, chodily jsme s kamarádkami tancovat, bývalo 

to hezký, veselý. Občas jsem vzala tancovat pražské kamarádky s sebou 

do Heřmanova a do Kolešovic.  A jedna kolešovická zábava se mi stala osudnou. Seznámila jsem se na ní se svým 

prvním manželem Pepou. Pocházel z německé rodiny, česky uměl málo, já německy ani slovo a přesto….. Pepa 

chtěl, abych s ním zůstala v Kolešovicích. Naučil se česky, já německy ne, dodnes umím jen pár slov. Jeho souro-

zenci odešli do Německa, on zůstal  v Kolešovicích  s  rodiči. Bydleli jsme u nich. Měli dobytek, ráno se nejdřív 

musela nakrmit zvířata, pak teprve byla snídaně pro nás. Ani oběd nebyl nějak pořádný a večer zase starost o 

dobytek. Tchýně chodila pomáhat k sedlákům,  ti  nám pak půjčovali koně na obdělání polí. Práce v hospodářství 

se mi nelíbila, mně šly ruce jedna sem, druhá tam,  nebyla jsem na takovou dřinu zvyklá. Manžel začal jezdit 

s autobusem dálkové tratě a já jsem šla pracovat do Rakovníka do čistírny. Později jsem pracovala s Líbou Růžič-

kovou v Šamotce u lisu. Tam musel být člověk hodně opatrný, nemohly jsme se ani mezi sebou bavit, musely jsme 

myslet jen na tu práci. Jinak bychom přišly k úrazu hned. Kamarádce usekl lis ruku.  Taky jsem chvíli pracovala 

na statku na Čížkově. Jezdila jsem tam na kole. Manžel mi proto koupil motorku, udělala jsem si řidičák a pak 

už to byla pohoda. 

Takže jste jezdili na výlety autobusem a na motorce?               

Jistě, ale manžel toužil po autě. Odebíral časopis Svět motorů a tam si vyhlídl Hilmana – auto anglické výroby.  

Na tu dobu auto nevídané a ne levné, kožené sedačky. A  sehnat ho nebyla legrace. Bylo na záznam. Vlastně jako 

tehdy všechna auta.  Jeli jsme do Prahy, domluvila jsem se s kamarádkou a před zápisem jsme už od večera stáli 

frontu. Byli jsme třetí v pořadí. Slíbili, že budou volat, až auto bude.  To bylo radosti, když jsme si ho konečně po 

několika měsících  přivezli domů. První cesta byla k pumpě a pak pomalu domů, abychom ho dobře „zajeli“.  To 

bylo v Kolešovicích „halo“. Auto to bylo spolehlivé, jezdila jsem s ním hodně dlouho, jiné jsme neměli.             

Ve 43 letech mi náhle zemřel manžel na infarkt. Jeho rodiče už nežili, maminka byla nemocná a v krátké době 

zemřela i ona. To jsem zrovna byla na operaci kyčle, ani na pohřeb jsem jí nemohla. Byla to pro mne smutná   

doba. Děti jsme neměli, zůstala jsem sama.  Pak jsem se seznámila se svým druhým manželem – Václavem       

Ferštlem. V roce 1973 jsme se vzali. Pracoval na státním statku, později na „promilce“. Ale i ten mi zemřel. Já 

sama jsem po čtyřech infarktech, hůř se mi chodí. Teď mám nové sousedy, Janička s dětmi za mnou často zajde a 

tak je mi hned veseleji. Starají se o mne příbuzní Kroupovi z Kladna. Jsem za to ráda, protože tak můžu být    

doma a nemusím nikam do ústavu. 

I v době povídání  si kolem nás hrály Janiny děti s panem Kroupou a Jana si s námi povídala. Hezká sousedská    

pohoda. Přeji vám p. Ferštová, abyste si takové hezké chvíle užívala ještě hodně dlouho.   

           -  li  -  

KULTURNÍ NABÍDKA  

  Myslivecké sdružení Tetřev Kolešovice Vás zve na  

 POSLEDNÍ LEČ  -  koná se v sobotu 14. prosince 2013 od 20 hodin  

          MYSLIVECKÝ PLES  -  koná se v sobotu 11. ledna 2014 od 20 hodin                    

     na sále Kulturního domu Kolešovice  

K tanci a poslechu hraje ORION.  Vstupné: 80,- Kč.   Srdečně zvou pořadatelé! 

Obec Kolešovice a důchodci Vás zvou na PŘEDVÁNOČNÍ SETKÁNÍ S HUDBOU,  které se       

uskuteční ve středu 11. 12. od 17 hodin na přísálí restaurace Kino. Srdečně zvou pořadatelé! 



 

 

PODZIM U DOBROVOLNÝCH HASIČŮ KOLEŠOVICE    

V září začal další ročník celostátní hry Plamen a náš ko-

lektiv mladých hasičů se rozšířil o družstvo přípravky, 

tedy 13 dětí ve věku 3 – 6 let. Novými členy jsou: Mi-

chal, Pavel, Kateřina a Alice Čečrdlovi, Anna Dýbová, 

Kateřina Hurtová, Šimon a Tadeáš Peroutkovi, Julie 

Šrámková, Pavlína Štillerová, Adéla a Ondřej Záhoříko-

vi. Scházíme se každé úterý a společně trénujeme spojo-

vání hadic, učíme se o požární ochraně, první pomoci a 

samozřejmě si také hrajeme. Starší děti se stále schází 

každý pátek. 

V sobotu 19. 10. se všichni mladí hasiči zúčastnili I. kola 

hry Plamen v Pochvalově. Družstvo starších a jedna do-

rostenka už vědí, jaké disciplíny je čekají – štafeta dvojic 

a závod požárnické všestrannosti, při němž plní úkoly na 

stanovištích: střelba, první pomoc, požární ochrana, pře-

konání lana, uzle. Družstvo starších obsadilo 6. místo a 

dorostenka Michaela Viktorová jednotlivkyně se umístila 

na 3. místě. 

Pro přípravku to bylo velké dobrodružství, při kterém je 

doprovodili všichni rodiče! Po úvodním nástupu děti 

zamířily na start závodu požárnické všestrannosti. 

Tříčlenné hlídky vyrazily po vyznačené trase splnit násle-

dující úkoly: hod míčkem na cíl, první pomoc, lano a 

požární ochrana. Ač nováčci, jedna z hlídek tuto disciplí-

nu vyhrála! Poté následovala štafeta trojic. Trojice se po 

vyběhnutí ze startu vyzbrojila dvěma hadicemi a proudni-

cí – vše spojila u rozdělovače a běžela do cíle. 

V celkovém hodnocení obsadily naše hlídky 2., 9. a 10. 

místo. To je krásný výsledek! 

První listopadový den jsme „půjčili“ hasičárnu malým 

dětem, pro které paní Lucie Šrámková připravila Hall-

oweenské odpoledne. Přihlášené děti dorazily 

(převážně s maminkami) ve čtyři hodiny a nejpr-

ve dlabaly dýně. Starší mladí hasiči vydlabali 

malá strašidýlka z řípy. Když padla tma, konala 

se stezka odvahy kolem kostela. Větší děti – 

náležitě maskované - čekaly na ty menší na jed-

notlivých stanovištích, kde se za drobné odměny 

plnily různé úkoly. Všichni to zvládli skvěle. 

 

Sbor měl také vážnější činnost. Jednotka požární 

ochrany vyjížděla 28. října po osmé hodině ve-

černí k požáru rodinného domu ve Vrbici.  Naš-

těstí se jednalo o objekt využívaný rekreačně a 

tak uvnitř nikdo nebyl. Oheň zachvátil podkroví, 

střechu a později se propadly stropy. Škoda na majetku 

byla odhadnuta na jeden a půl milionu korun. Likvidace 

požáru trvala několika jednotkám profesionálních i dob-

rovolných hasičů dvě hodiny a na místě přes noc zůstali 

kolešovičtí hasiči, kteří hlídali požářiště a ještě dvakrát 

oheň likvidovali. 

Slavnostní událostí bylo udělení nejvyššího hasičského 

vyznamenání Zasloužilý hasič dvěma našim členům. 

Jaroslav a Jiří Čečrdlovi  jsou ve 150leté historii hasič-

ského hnutí prvními bratry - dvojčaty, kteří toto vyzna-

menání obdrželi. Stalo se tak v Centru hasičského hnutí  

na zámku Zachariáše z Hradce v Přibyslavi                      

8. 11. 2013. 

Za SDH Jaroslava Čečrdlová 

 

SBOR DOBROVOLNÝCH HASIČŮ  PŘIPRAVUJE NA 

22. ÚNORA 2014 TRADIČNÍ                       

HASIČSKÝ PLES. 



 

 

DOMOV KOLEŠOVICE, TAKHLE ŽIJEME  

Tak jde čas v našem Domově…. 

Máme tu podzim a s ním přichází i počasí, které dávkuje slunce a teplo jen 

velmi střízlivě. Čas dlouhých procházek a vyprávění na lavičkách před         

Domovem se krátí, a tak se můžeme v teple a klidu Domova poohlédnout za 

uplynulými událostmi.  

Prázdniny na zámku byly ve znamení výletů a grilování. S velkým ohlasem se 

setkaly výlety na Berounku a do Krásného Dvora, které budeme jistě znovu 

opakovat v příštím roce. Povedlo se uskutečnit setkání starých přátel a rodin 

našich uživatelů mimo náš zámek. Grilování byla určitě vítaným zpestřením 

slunečných dnů. 

Tento rok se léto vyznamenalo opravdu krásným počasím, a tak se některé 

pravidelné aktivity konaly venku.  Naši uživatelé vyrazili i na nákupy do     

Rakovníka, které se budou pro velký ohlas pravidelně opakovat.  

29.8. oslavil pan Miroslav Beránek krásné životní jubileum, které oslavil svým oblíbeným čokoládovým dortem.  

S létem jsme se pak rozloučili Podzimní slavností, kde nám zahrál oblíbený Senior band pana Zdeňka Černého. 

V Den seniorů 1.10. čekalo na naše  uživatele několik překvapení. 

Nejprve každý dostal od  paní ředitelky drobný dárek a odpoledne 

vystoupil pan Jiří Štědroň, který všechny potěšil svými známými 

hity. Večer pak mohli nejen naši uživatelé, ale i veřejnost obdivovat 

ohňové představení. 

V rámci Týdne sociálních služeb uspořádal Domov 7. a 8. října Dny 

otevřených dveří. U příležitosti jejich zahájení proběhla 7. října 

v prostorách freskového sálu vernisáž výstavy obrazů paní Jitky   

Římanové a výstava keramických děl paní Hany Millerové.  Součás-

tí byla i prodejní výstava výrobků našich uživatelů. 

 

17.10. oslavila krásné 80. narozeniny Doc. Ing. Eva 

Doležalová. Nechyběl dort, kytice, dárky a příjemné 

posezení uživatelky s pracovníky Domova. 

V listopadu nás mimo pravidelné aktivity čeká       

Svatomartinské posezení s ochutnávkou vína,        

přednáška o přírodě Rakovnicka, vystoupení dětí 

z MŠ, zapojíme se i do křížovkářské soutěže a mno-

ho dalšího. V prosinci se můžete těšit na Mikulášský 

den, tradiční i netradiční adventní posezení 

s hudbou, ochutnávkou čajů a bylinek, taneční vy-

stoupení naší dobrovolnice Báry a mnoho dalšího.   

  

   Bc. Martina Hejdová, sociální pracovnice 

Vezměte děti, něco teplého na 

sebe a pojďte se pozdravit se  

spoluobčany na horní náves. 

Vrcholem večera se stane    

tradiční novoroční ohňostroj    

odpálený v 17 hodin prvního 

dne roku 2014.  

Na akci vás srdečně zvou: 

obec Kolešovice                               

ČSŽ Kolešovice 

NOVOROČNÍ 

OHŇOSTROJ 



 

 

PODZIMNÍ VÝSTAVA DROBNÉHO ZVÍŘECTVA V KOLEŠOVICÍCH  

POSVÍCENSKÝ VÍKEND SI UŽILY TAKÉ DĚTI.  

Rodiče, kteří zvládli náročný posvícenský víkend se v neděli 13. října vydali se svými ratolestmi pouštět draka na  

kolešovické polní letiště. Vítr byl příznivý, sluníčko se také krásně usmívalo a tak mohly děti, někde za pomoci      

rodičů jinde samostatně, pouštět své draky. Tam, kde síly na bezpečné vedení draka došly, pomohla třeba anténa na 

autě. Ta posloužila jako skvělý držák. Na začátku akce létalo pouhých osm draků. Později se postupně účast          

zlepšovala. Kolešovické ženy, které se podílely na pořádání společně s obcí Kolešovice, se postaraly o občerstvení 

všech zúčastněných. Všichni se jistě těší na další ročník oblíbené DRAKIÁDY. 

POSVÍCENSKÁ ZÁBAVA 

K posvícení v naší obci patří každoročně tradiční taneční zábava. Pořadatelem byl také již tradičně ČSŽ Kolešovice. 

Tanečníci i ti, kteří se chtěli jen pobavit a strávit s přáteli a známými pohodový večer se sešli v sobotu 12. října na 

sále místního kulturního domu. V současnosti se mnoho tanečních zábav nepořádá a tak účast byla hojná. A kdo že 

hrál k tanci a poslechu? Jak jinak než oblíbení Ferneti. Za skvělý večer děkujeme a těšíme se na příští rok. 

VOLBY DO PARLAMENTU ČESKÉ REPUBLIKY  

Povolební jednání jsou v plném proudu. My vás s výsledky voleb v naší obci seznámíme až nyní. Volební místnost 

se v naší obci otevřela stejně jako v celé republice ve 14 hodin a výsledky sedmičlenná volební komise sčítala po 

uzavření v sobotu po 14. hodině.  

Nejvíce hlasů získaly strany v tomto pořadí : 1. KSČM,  2. ČSSD,  3. ANO 2011, 4. Úsvit přímé demokracie Tomia 

Okamury, 5. ODS, 6. TOP 09, 7. Česká pirátská strana, 8. KDU  - ČSL, 9. Strana Zelených a Strana svobodných    

občanů,  10. Strana práv občanů Zemanovci, 11. Rómská demokratická strana a Strana soukromníků České republi-

ky, 12. Hlavu vzhůru  -  volební blok a Politické hnutí změna a Dělnická strana  sociální spravedlnosti. 

Odvolilo 52,33% procent voličů.         -  jp  - 

Český svaz chovatelů, základní organizace Kolešovice 

pořádala ve dnech 12. a 13. října „Posvícenskou pod-

zimní výstavu“  králíků, drůbeže, holubů, okrasného 

ptactva a kožešinových zvířat.  

Otevřena byla v sobotu do 16 hodin, v neděli do          

14 hodin. Vystavovatelé – chovatelé ze Středočeského, 

Západočeského a Severočeského kraje vystavili 121 ks 

králíků 23 plemen, 192 ks holubů 18 plemen, 132 ks 

drůbeže 16 plemen, 188 ks okrasného ptactva, 3  ks 

nutrií a 30 ks morčat. Bylo uděleno čestných cen: u krá-

líků 10, u holubů 10, drůbeže 7 a u okrasného ptactva 6.  

Prodáno bylo celkem 169 zvířat hlavně do chovů, ale 

několik jich skončilo určitě i na pekáči.  

Zárukou koupě zdravých zvířat je nejen zodpovědnost 

samotných chovatelů vystavovatelů, kteří na výstavu 

dodají zdravá zvířata z vlastních chovů, ale i veterinární 

dozor, který zajišťuje člen naší ZO MVDr. Zdeněk    

Kamaryt.  

Výstavu během dvou dnů navštívilo 593 dospělých, 83 

dětí ve věku od 6 do 15 let. V pátek při posuzování    

zvířat sedmi posuzovateli, které probíhá bez přístupu 

veřejnosti, dělá naše ZO výjimku a zdarma umožňuje, 

jako každým rokem, vstup dětí z mateřské školky a žá-

ků základní školy, kteří se mohou posuzovatelů i členů 

v expozici zeptat na to, co je zajímá. ZŠ a MŠ Kolešovi-

ce nám každým rokem uvolní několik žáků z vyučování 

a ti nám pomáhají při posuzování zvířat.  

Bez pomoci obecního úřadu bychom neměli vytištěné 

katalogy, bez RAKOchmelu s.r.o. by nebylo krmení pro 

zvířata. Vše bychom museli pořizovat ze svých        

prostředků a náklady na výstavu by byly daleko vyšší.   

Nesmíme zapomenout na další sponzory: AGRO 

SCIENCE s.r.o. Chrášťany, Lepič a Špička s.r.o. Hoře-

sedly, Pekařství Šanov – Vladimír Špáňa, Pneuservis 

Kněževes – Josef  Klůc, Zdeněk Štětka, František Ratz-

ka Hořesedly, Zemědělská společnost Chrášťany s.r.o. 

Bez sponzorských darů bychom neměli možnost připra-

vit ceny do „Štěstíčka“. Proto touto cestou ještě jednou 

děkujeme a věříme, že spolupráce bude trvat i nadále. 

Děkujeme občanům Kolešovic za návštěvu a doufáme, 

že nám budou i nadále věrní. 

ZO již nyní připravuje další zimní výstavu, která se 

uskuteční 8. února 2014 od 8 do 14 hodin a budeme se 

těšit na vaši návštěvu. Opět budete mít jedinečnou    

možnost zakoupit kvalitní zdravá zvířata do svých     

chovů.  

------------------------------------------------------------------- 

    BLAHOPŘÁNÍ 

Dne 21.11.2013 oslaví významné životní jubileum 

70 let zakládající člen naší ZO ČSCH, a po celou 

dobu předseda, přítel František Lill. Do dalších 

let hodně zdraví, štěstí, pohody a chovatelských 

úspěchů přejí členové ZO.  

jednatelka Řežábková 

KULTURNÍ PŘEHLED, STALO SE . . .   



 

 

Z Á Ř Í  

T EP L O TY V ZÁ Ř Í    [ °C ]  SR Á ŽK Y V ZÁ Ř Í [ l / m 2 ]  

rok Max. datum Min. datum průměr celkové Max. Datum 

2011 29,0 11.09.2011 4,5 24.09.2011 15,42 40,0 12,0 12.09.2011 

2012 29,5 10.09.2012 2,5 21.09.2012 14,11 49,0 16,0 19.09.2012 

2013 28,5 05.09.2013 0 28.09.2013 13,08 54,5 27,0 09.09.2013 

         Ř Í J E N  

T EP L O TY V Ř ÍJ N U [ °C ]  
SR Á ŽK Y V  ŘÍJ N U   

[ l / m 2 ]  

rok Max. Datum Min. Datum průměr celkové Max. datum 

2011 24,0 03.10.2011 - 3,0 15.10.2011 8,33 23,5 7,0 12.10.2011 

2012 22,5 06.10.2013 - 5,0 29.10.2012 7,58 48,0 22,0 27.10.2012 

2013 21,5 28.10.2013 - 3,0 04.10.2013 8,78 49,0 37,0 11.10.2013 

JAK BYLO? POČASÍ V OBCI  

Údaje stále dodává P. Randsdorf 

VZNIK ČESKOSLOVENSKA – STÁTNÍ SVÁTEK 

Před 95. lety 28. října 1918, bylo vyhlášeno samostatné Českoslo-

vensko. Vznik byl potvrzen Versailleskou mírovou smlouvou, 

která také určila hranice nového Československa.   

Významné výročí si u místního pomníku připomněli v pátek      

25. října obyvatelé obce společně se zastupiteli M. Brabcovou,            

J. Poděbradskou, M. Dvořákem, J. Čečrdlem a zástupcem Sdruže-

ní volyňských Čechů J. Bečvářem. K pomníku byly věnce   polo-

ženy za obec Kolešovice, za Svaz bojovníků za svobodu a Obec 

legionářskou. Krátce připomněl vznik republiky pan starosta  M. 

Dvořák, který předal slovo dětem základní školy Helence Čečr-

dlové, Julince Dýbové, Helence Veronice Jarošové, Madlence 

Laštůvkové a Vašíkovi Lenochovi, kteří přednesly    básně o domově připravené společně s paní učitelkou            

Mgr.   Renatou Zemjankovou. Pietní akt byl zakončen státní hymnou.    -  jp - 

PŘEDVÁNOČNÍ ČAS  

V sobotu 23. 11. se do Kolešovic sjely ženy téměř z celého okresu 

na setkání, které nazvaly „Předvánoční čas“. A setkání to nebylo 

ledajaké. Přivezly s sebou celou výstavu vánočního pečení sladké-

ho i slaného a vánoční dekorace. Ráno si ženy prohlédly místní 

Domov a po obědě měly připravený program na sále restaurace 

Kino. Setkání zahájila p. J. Černá. Jako první  vystoupili žáci ZŠ 

Kolešovice pod vedením p. uč. Zemjankové, pak se  předvedly 

ženy z Kralovic čínským zdravotním cvičením. Paní předsedkyně 

OV ČSŽ  Z. Sklenková popovídala o historii Vánoc ve světě i u 

nás a  ženy z Hořoviček předvedly několik komických scének. 

Pak proběhlo hodnocení vystavených výtvorů. Hodnocení bylo 

tajné. A jak to  dopadlo? Nejhezčí dekorace byly od žen 

z Kounova a Slabců, nejlépe se peče a vaří v Kolešovicích  a Slabcích.  Autorkami vítězných výtvorů byly paní      

M. Brabcová,   R. Klossová, P. Dýbová, J. Kohoutová, M. Kopecká a M. Šlégrová. Bylo to moc hezké a milé před-

vánoční setkání. Neformální, zábavné, s výstavkou dobrot, které  skončily  v žaludcích účastnic setkání. Díky místní 

organizaci  bylo snad všem ženám z devíti obcí okresu u nás dobře.     -  li  - 



 

 

KOLEKTIVNÍ SYSTÉM ELEKTROWIN, ČTENÍ NA POKRAČOVÁNÍ  

Projekty ELEKTROWINu přitahují více účastníků 

Aktivity směřující ke zkvalitňování systému zpětného 
odběru vysloužilých elektrozařízení a zvyšování množ-
ství vysbíraných spotřebičů doplňuje kolektivní systém 
ELEKTROWIN dílčími projekty.  

Ty slouží především k lepšímu informování veřejnosti, a 
to už od úrovně základních škol. Pravidlem také je, že se 
při jejich uskutečňování shromáždí další spotřebiče, kte-
ré ELEKTROWIN předá zpracovatelům k recyklaci. 

Hasiči pomáhají sousedům 

Jeden z nejúspěšnějších projektů poslední doby nese 
název Recyklujte s hasiči. ELEKTROWIN v něm 
v roce 2011 vyzval ke spolupráci dobrovolné hasiče 
z celé České republiky. Do projektu se již zapojilo více 
než 650 sborů, jejich členové pomohli jen v roce 2012 
vysbírat téměř 1200 tun vysloužilých elektrozařízení. 

Více než polovina zapojených sborů působí v malých 
obcích do 500 obyvatel. Právě ty nemívají vlastní sběrné 
dvory. Hasiči pomáhají svým sousedům tento handicap 
překlenout.  

Do projektu Recyklujte s hasiči se může kdykoliv přihlá-
sit kterýkoliv sbor dobrovolných hasičů a nově i místní 
např. sportovní spolek. Jeho úkolem pak bude v obci, 
kde působí, vyhlásit den a místo, kam lidé mohou předat 
nepotřebný spotřebič, a pak požádat kolektivní systém 
ELEKTROWIN o zajištění svozu. Ten se uskuteční do 
sedmi dnů po objednání. 

Za to organizátoři získají finanční odměnu. Hasiči ji 
nejčastěji využívají k organizování soutěží v oblasti 
hasičského sportu, pořádání kulturních akcí v obci, nebo 
k pořízení nového vybavení. Sboru dobrovolných hasičů 
v Doubravce peníze od ELEKTROWINu dokonce po-
mohly při pořízení zánovního hasičského automobilu. 
Více informací naleznete na internetové adrese 
www.recyklujteshasici.cz. 

Recyklace pro děti a mládež 

Pro žáky základních a studenty středních škol je určen 
projekt Recyklohraní, aneb Ukliďme si svět. Tento pro-
jekt usiluje o prohloubení znalostí nastupující mladé 
generace v oblasti třídění a recyklace odpadů a zároveň 
umožní dětem a mládeži získat osobní zkušenost se zpět-
ným odběrem zejména drobných elektrozařízení a bate-
rií. Členem školního recyklačního programu 
RECYKLOHRANÍ, aneb Ukliďme si svět!, se může 
bezplatně stát každá škola, jež má právní subjektivitu, a 
která se zaregistruje prostřednictvím formuláře umístě-
ného na webových stránkách www.recyklohrani.cz. 

Ze „železné soboty“ je Železný týden 

K dalším úspěšným projektům ELEKTROWINu na pod-
poru zpětného odběru patří například Železný týden. 
Tento projekt vloni již podruhé netradiční formou upo-

zornil širokou veřejnost na pozitivní dopady recyklace 
elektrospotřebičů. 

Druhý ročník této celorepublikové akce, která navazuje 
na tradici „železných sobot“ a je určena zejména na pod-
poru recyklace drobných elektrospotřebičů, odstartoval 
17. září 2012 souběžně v Praze na náměstí Míru a na 
olomouckém Horním náměstí. Na tato dvě místa (a sa-
mozřejmě také na všechna ostatní místa zpětného odbě-
ru) lidé během zářijového Železného týdne odevzdali k 
recyklaci 680 tun starých spotřebičů. 

ZOO, Den Země i Majáles 

Již pátým rokem oceňuje ELEKTROWIN „bojovníky“ 
za recyklaci elektrospotřebičů volnou vstupenkou do 
některé z partnerských zoologických zahrad v rámci 
projektu S vysloužilci do ZOO. Loni akce proběhla v 11 
zoologických zahradách po celé ČR. Návštěvníci ZOO 
při ní dohromady odevzdali přes tři tisíce kusů starých 
spotřebičů. 

Stánek ELEKTROWINu můžete potkat také při tradič-
ních každoročních oslavách Dne Země. Jen v roce 2012 
navštívil 28 měst a obcí. 

Na sběrná místa to máme čím dál blíž 
Opakované průzkumy znovu a znovu potvrzují, jak důle-
žitá je pro úspěšné fungování systému zpětného odběru 
vysloužilých spotřebičů kvalitní a dostatečně hustá síť 
sběrných míst.  

ELEKTROWIN ji ve spolupráci se svými partnery, pře-
devším městy a obcemi, buduje už od roku 2005. 
V současnosti tuto síť tvoří více než 11 000 míst zpětné-
ho odběru. 

Její páteř představuje 1500 sběrných míst v 1100 měs-
tech a obcích. Je do ní zapojeno také 3800 obcí v rámci 
mobilních svozů. S ELEKTROWINem spolupracuje 
více než 650 sborů dobrovolných hasičů v rámci projek-
tu Recyklujte s hasiči, 3000 škol v rámci projektu 
Recyklohraní, aneb Ukliďme si svět a 2300 provozoven 
posledních prodejců. Síť doplňuje několik stovek neve-
řejných míst. 

Proč vyřazujeme spotřebiče? 

Nejčastějším důvodem, proč se tuzemské domácnosti 
rozhodnou vyřadit starý spotřebič, je jeho porucha. Pod-
le zmiňovaných průzkumů se z tohoto důvodu ocitne ve 
zpětném odběru 100 % sušiček a 76 % kuchyňských 
robotů nebo mixérů. Dalšími důvody bývají zastaralý 
design a nedostatečná funkčnost. To však platí spíše o 
telekomunikačních zařízeních a počítačové technice. 
Důvodem pro to, rozloučit se se starým spotřebičem, je 
čím dál častěji i vysoká spotřeba elektrické energie. Ta 
spotřebitele motivuje k vyřazení 19 % lednic a 15 % 
vysavačů. 

     Zdroj firma Elektrowin  

V neděli 1. prosince 2013 od 10 hodin Vás zveme na sál Kulturního domu Kolešovice, kde 

se koná  MIKULÁŠSKÁ NADÍLKA pro děti. Odpoledne přijďte všichni v 16.30 hodin na 

prostranství k obecnímu úřadu, kde společně zahájíme adventní čas ROZSVÍCENÍM      

VÁNOČNÍHO STROMKU s kulturním vystoupením dětí a občerstvením. 

UPOZORNĚNÍ:              Zprávy obecního úřadu budou zasílány formou SMS do mobilů. Máte-li  

   zájem, nahlaste své telefonní číslo do kanceláře obecního úřadu.   

http://www.recyklujteshasici.cz
http://www.recyklohrani.cz


 

 

      * gratulujeme občanům ve věku 70, 75, 80 let  a po 80 roce každý rok  

            

tisk Kolešovické  l i s ty  vydává obec Kolešovice. Počet výtisků  120 ks.                                                                                                       

Vy davatel :   obec Kolešovice, 270 02 Kolešovice č.p. 212  – telefon: 313 582 296, IČ 00243884,  www.kolesovice.cz                                                

Evidenční číslo periodického tisku: MK ČR E 18577. Texty neprošly jazykovou úpravou.                                                                             

Adresa pro zasí lání  pří spěv ků a  inzerátů : obec@kolesovice.cz / Uzávěrka pří št ího č ís la : 18.01.2014 

M a r i e  R o l l e r o v á   

B l a n k a  T r o j á č k o v á  

F r a n t i š e k  L i l l  

A n e ž k a  J e ž k o v á   

M s t i s l a v  K l o s s e  

S t a n i s l a v a  T r č k o v á   

M a r i e  F e r š t l o v á   

J a r o s l a v  P r o c h á z k a       

ŽIVOTNÍ JUBILEUM V LISTOPADU A PROSINCI LETOŠNÍHO ROKU OSLAVÍ  

SPOLEČENSKÁ KRONIKA  

PŘEJEME PEVNÉ ZDRAVÍ A POHODU DO DALŠÍCH LET 

Hezké svátky vánoční, ať                

máte čas na pohádky,                                             

ať se na Vás štěstí     

směje, ať Vás láska     

stále hřeje. Ať Vás 

úspěch provází i            

v roce, který                  

přichází. 

 

Přeje                                               

redakce                                                            

Kolešovických listů                                        

  se                                                          

Zastupitelstvem      

 obce Kolešovice       

  a                                                      

 Obecním úřadem                   

         Kolešovice  

    Dne 13. listopadu 2013 nás opustila spoluobčanka paní Ludmila Černá.   

      Č e s t  j e j í  p a m á t c e  ! 

VÍTÁME NOVÉ OBČÁNKY MEZI OBYVATELE NAŠÍ OBCE 

 Elišk a  Kurejová     *   19. listopadu 2013 

  ELIŠCE PŘEJEME KRÁSNÝ A SPOKOJENÝ ŽIVOT.                          

  ŠŤASTNÝM RODIČŮM BLAHOPŘEJEME !  

 

Redakce Kolešovických listů děkuje všem dopisovatelům za dosavadní příspěvky do 

našich listů. Těšíme se na spolupráci i v příštím roce. 

http://www.kolesovice.cz/
mailto:obec@kolesovice.cz

